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Geachte dames en heren, 

 

Op 9 oktober jl. heeft de fractie van het CDA art. 41 vragen gesteld aan het college over de impact van 

corona op Hilversumse sport- en cultuurverenigingen. Onderstaand treft u de antwoorden. De vragen 

hebben betrekking op zowel sport als cultuurverenigingen. Daarom zal de beantwoording per vraag eerst 

gericht zijn op sport en vervolgens op cultuur. U heeft op 21 oktober jl. van het college ook de 

Coronabrief met kenmerk 706305 ontvangen waarin de maatschappelijke impact van corona op de 

Hilversumse samenleving is beschreven. De beantwoording van de vragen zijn in lijn met deze 

Coronabrief. 

 

Beantwoording   

 

Vraag: Heeft het college een idee wat de impact van corona is op de sport- en cultuur 

verenigingen? 

a. Zo ja, bent u bereid om deze analyse met de raad te delen? 
Antwoord: 

Het college heeft een goed beeld van de impact van de coronacrisis op de sport- en cultuursector. Vanaf 

het begin van de coronacrisis is er intensief contact met sport- en cultuurverenigingen. 

 

Sport 

Tijdens het gemeentelijk sportoverleg van 31 augustus jl. gaven bestuurders aan dat hun vereniging zich 

langzaam leek te stabiliseren. Verenigingen gaven aan weinig leden te zijn kwijtgeraakt en dankzij 

creatieve acties hebben sommigen er zelfs leden bijgekregen. De veranderende maatregelen vragen echter 

om heel veel flexibiliteit van sportaanbieders. Zo gaven bestuurders tijdens het laatste sportoverleg van 19 

oktober jl. aan  dat zij – naast financiële – vooral ook organisatorische uitdagingen ondervinden. 

Handhaving van de coronaregels gebeurt door vrijwillige toezichthouders en verenigingsbesturen moeten 

een groot beroep doen op de eigen verantwoordelijkheid van sporters, ouders en begeleiding.  

 

Verenigingen zijn financieel geraakt, maar hebben gebruik kunnen maken van diverse rijksregelingen, 

zoals de Tegemoetkoming Amateursportorganisaties COVID-19 (TASO). Dit betrof een eenmalige 

tegemoetkoming voor amateursportorganisaties die, ten opzichte van 2019, minimaal 20% van hun omzet 

zijn verloren als gevolg van de maatregelen tegen COVID-19. Door het hersluiten van de sportkantines 

vanaf 29 september jl. wordt de situatie voor het najaar weer anders. De contributie loopt door, maar 

opnieuw vallen belangrijke inkomsten uit horeca en evenementen weg. Het college kan echter nu nog geen 

generieke uitspraak doen over de te verwachten financiële schade voor de sportverenigingen dit najaar.  
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Op landelijk niveau wordt onderzoek gedaan naar de consequenties van corona op de sport, bijvoorbeeld 

door het Mulier Instituut. 

 

Cultuur 

Voor de culturele amateurverenigingen in Hilversum heeft het afgelopen halfjaar grote consequenties 

gehad. Door de maatregelen tegen COVID-19 kwam vrijwel het gehele culturele leven maanden stil te 

liggen. In de periode maart-mei moesten alle concerten, uitvoeringen en repetities worden geannuleerd. 

Sommige verenigingen hebben ter vervanging online repetities en online uitvoeringen georganiseerd. 

Voor de meesten kwamen alle activiteiten echter abrupt tot stilstand. 

 

Sinds de versoepelingen van juni-juli zijn er mondjesmaat weer activiteiten mogelijk. Maar nog steeds zijn 

de beperkingen veelomvattend. Sommige verenigingen zijn weer gestart met repetities, natuurlijk binnen 

de geldende regels. Andere verenigingen mogen, kunnen of willen niet repeteren, bijvoorbeeld omdat zij 

veel leden hebben die onder een risicogroep vallen. 

 

De consequenties hiervan zijn groot. Op cultureel vlak, omdat de leden hun muziek-, toneel-, 

zangactiviteiten missen en het lastig is om de kwaliteit van een vereniging op peil te houden zonder 

wekelijkse repetities. Op sociaal gebied, omdat de repetities en uitvoeringen voor de honderden 

amateurkunstenaars in Hilversum van groot belang zijn. En natuurlijk zijn de consequenties op financieel 

gebied ook groot, omdat amateurverenigingen maandenlang veel inkomsten mislopen.  

 

Die consequenties duren ook na de zomer onverminderd voort. Voor verenigingen is het onmogelijk om 

met de verplichte 1,5 meter afstand dezelfde prestaties te leveren als vóór COVID-19. Er kunnen minder 

bezoekers komen en minder activiteiten worden georganiseerd. Dat heeft als gevolg dat er ook minder 

inkomsten binnenkomen. Bovendien zijn de kosten vaak hoger, omdat er bijvoorbeeld een grotere zaal 

nodig is. En nog steeds is het niet voor alle verenigingen mogelijk om te repeteren of op te treden, terwijl 

sommige structurele kosten doorlopen. 

 
Vraag: Heeft het college al gesproken over steun van de gemeente (los van de tegemoetkoming in 

de gederfde huurinkomsten) met vertegenwoordigers van alle (getroffen) sport- en 

cultuurverenigingen? 

a. Zo ja, wat kwam er uit die gesprekken naar voren? 
Antwoord: 

 

Sport 
We blijven met sportverenigingen in gesprek om te bezien welke ondersteuning zij nodig hebben. Dit 

gebeurt via het gemeentelijk sportoverleg met verenigingsbestuurders en persoonlijk contact tussen 

verenigingen en medewerkers van het team Sport. In samenspraak met de verenigingen heeft de gemeente 

bijvoorbeeld borden met coronaregels laten ophangen bij de entrees van de sportcomplexen. Ook heeft 

Wethouder Voorink voor de Hilversumse sport een filmpje gemaakt waarin hij alle leden oproept om hun 

sportvereniging of sportschool te blijven steunen. 

 

Onderdeel van de huidige ondersteuning is de gemeentelijke lijn om met coulance om te gaan met het 

innen van huur door het hanteren van soepele betalingstermijnen. Via Verenigingsondersteuning 

Hilversum wordt ingezet op het vergroten van de interne organisatiekracht van sportverenigingen in deze 

moeilijke tijd. En tot slot ondersteunt de gemeente ook bij het uitvoeren van Rijksregelingen, zoals de 

Tegemoetkoming Verhuurders Sportaccommodaties (TVS) en de tijdelijke Noodmaatregel Overbrugging 

Werkgelegenheid (NOW) om personeel door te betalen.  

 

Cultuur 

We blijven in gesprek met de culturele amateurverenigingen die bij de gemeente bekend zijn. Deze 

verenigingen kunnen (in tegenstelling tot de professionele culturele organisaties) geen beroep doen op 

landelijke of provinciale noodsteun. Zij zijn dus volledig afhankelijk van eigen inkomsten of steun van de 

gemeente.  

 

De steun van de gemeente bestaat tot nu toe uit extra coulance en maatwerk. Het college heeft op 14 april 

2020 in de ‘Memo Coronamaatregelen en Subsidies’ besloten hoe om te gaan met subsidies in het licht 

van de coronacrisis. De uitgangspunten in deze beleidslijn zijn gedeeld met de verenigingen en 

meegenomen bij de gesprekken met de verenigingen.  
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Conform de beleidslijn gaat het college coulant om met subsidieaanvragen die vanwege corona te laat zijn 

ingediend. Als evenementen moeten worden afgelast, dan mogen verenigingen de kosten die zij reëel 

hebben gemaakt dekken met de subsidie van de gemeente. Dat is inmiddels meerdere keren gebeurd voor 

verschillende uitvoeringen en concerten van amateurverenigingen. Daarnaast heeft het college besloten dat 

activiteiten mogen worden verplaatst naar 2021. Ook dat is meerdere keren voorgekomen.  

 

Tot slot ondersteunt het college de verenigingen door mee te helpen en mee te denken over wat er wél 

mogelijk is binnen de geldende maatregelen. Er is intensief contact over welke maatregelen wanneer 

gelden, wat dat voor specifieke verenigingen betekent, hoe de maatregelen in de Noodverordeningen 

moeten worden vertaald naar een specifieke situatie etc. 

 

Vraag: Welke acties is het college bereid te nemen om de sport- en cultuurverenigingen door deze 

moeilijke periode te helpen? 
Antwoord: 

 

Sport 

Zoals reeds aangegeven blijven wij in gesprek met sportverenigingen. Landelijke regelingen worden 

nauwlettend in de gaten gehouden, zodat sportverenigingen hier tijdig over kunnen worden geïnformeerd 

via de gemeentelijke nieuwsbrief Sport in Beweging. Verder probeert de gemeente vanuit haar 

samenwerking met NOC*NSF de Hilversumse sportverenigingen en hun kaderleden inhoudelijk te 

ondersteunen waar gewenst. 

 

Cultuur 
Het college blijft de beleidslijn volgen zoals die is geschetst in de ‘Memo Coronamaatregelen en 

Subsidies’. Bovendien worden de vaststellingen van subsidies voor activiteiten die tijdens de coronacrisis 

zijn uitgevoerd met coulance en maatwerk beoordeeld. Als het beoogde bezoekersaantal bijvoorbeeld niet 

kon worden gehaald vanwege de maatregelen, dan gaat het college daar coulant mee om. 

 

Verder voorziet het college een risico voor financiële schade bij de culturele amateurverenigingen. Deze 

verenigingen kunnen geen aanspraak maken op middelen vanuit de culturele noodfondsen en zijn dus 

geheel aangewezen op hun eigen mogelijkheden om extra inkomsten te verwerven, op de generieke 

Rijksmiddelen of op aanvullende steun van de gemeente. Van deze verenigingen komen sinds kort 

aanvragen binnen voor acute financiële steun. Zij hebben een te kleine buffer om de consequenties van de 

1,5 meter samenleving langere tijd op te vangen.  

 

Bij de circa 40 kleine stichtingen en verenigingen die structureel subsidie van de gemeente ontvangen, 

heeft de gemeente geïnventariseerd welke schade de verenigingen lijden door de coronacrisis. Van de 

verenigingen is gevraagd om inzichtelijk te maken welk financiële steun zij nodig hebben om het 

komende halfjaar te kunnen blijven voortbestaan. 

 

Voor dit doel is binnen de reserve COVID-19 een bedrag van € 40.000,- gereserveerd in 2020. Binnenkort 

is de inventarisatie compleet en in november neemt het college een besluit over eventuele financiële 

ondersteuning van de verenigingen die zich in acute financiële nood bevinden. In februari/maart 2021 zal 

er een nieuwe inventarisatie plaatsvinden. 

 

Tot slot levert de gemeente de komende maanden extra inspanningen om de culturele 

amateurverenigingen (waar mogelijk) een podium te bieden om alsnog een uitvoering te kunnen geven. 

Dat doet de gemeente in het kader van amateurkunstenfestival Iktoon, dat in juni 2020 niet door kon gaan. 

Het komende halfjaar worden vanuit de organisatie van Iktoon verschillende kleinschalige uitvoeringen 

georganiseerd, uiteraard allemaal binnen de geldende maatregelen. Dat is van groot belang voor de 

verenigingen en voor de stad. Veel verenigingen staan te trappelen om weer op te treden en de 

verschillende podia in de stad willen hier graag aan meewerken. 
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Het college helpt en denkt dus graag mee over wat er wél mogelijk is binnen de geldende beperkingen, 

zowel voor de sport als cultuurverenigingen. 

 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 


